



رقم : 12/45

بيروت في 4 حزيران 2012

حضرة المدير العام المحترم

بعد التحية ،

يسرنا إعلامكم عن تعاوننا مع جمعية الأسواق المالية - لبنان في تنظيم الدورة التدريبية المتخصصة حول 'عمليات القمع والأسواق المالية' باللغة الإنكليزية، التي تمتد على خمسة أيام، لمدة سبع ساعات في اليوم، وذلك من 2 حتى 6 تموز 2012.

تهدف هذه الدورة إلى إطلاع المشاركين فيها على أحدث التطورات في الأسواق المالية وكيفية التعامل معها والإحاطة بانعكاساتها، وتزويدهم بالتقنيات اللازمة لتقييم مخاطر الأدوات المالية التقليدية والمستحقة والأساليب الممكن اتباعها لتغطيتها، وكذلك إلى تمكينهم من حسن ممارسة آداب المهنة وقوانينها وتحضيرهم للتقدم إلى امتحان شهادة 'ACI DEALING CERTIFICATE' التي تصدر عن جمعية الأسواق المالية الدولية.

وسوف يتاح للمشاركين في الدورة من تقييم معرفتهم بالمعلومات المطلوبة للحصول على هذه الشهادة من خلال إجراء العديد من التمارين العملية بالإضافة إلى ثلاثة امتحانات اختبارية 'Mock exams' عبر الأنترنت.

نرجو منكم، بعد الاطلاع على التفاصيل المرفقة، إبلاغنا خطياً، قبل ظهر يوم الثلاثاء في 19 حزيران 2012، أسماء من تودون مشاركتهم في هذه الدورة، علماً أن الأماكن محدودة وسوف تلبي طلبات المشاركة وفق تاريخ استلامنا لها، مع حفظ حق الأولوية لأعضاء جمعية الأسواق المالية.

شاكرين لكم تقنكم، وتفضلوا بقبول أطيب التمنيات .



المديرة

د. ريم جود مرعش

فدوى مردم بك منصور

- مرفق: 1

- نسخة الى مدير الموارد البشرية

FOREX & FINANCIAL MARKETS OPERATIONS
ACI DEALING CERTIFICATE PREPARATORY COURSE

المتهاج: (المتهاج المفصل باللغة الإنكليزية في المرفق)

- احتساب معدلات الفائدة
- الأسواق النقدية
- أسواق القسط
- التبادلات والمفاضلات على العملات ومعدلات الفائدة
- البيع الأجل مقابل الشراء الأجل، الصرف الأجل، العقود الأجلة
- عقود الخيار
- المخاطر في أسواق القسط والأسواق المالية
- آداب المهنة.

اللغة: الإنكليزية.

المحاضر: الخبير "Peter Skerritt".

صاحب خبرة عملية طويلة في الأسواق المالية، خبير تدريب في مجال أسواق المال ومنتجاتها، يساعد في وضع مناهج شهادات جمعية الأسواق المالية ومنخصص في التدريب حولها.

المشاركون: جميع موظفي عمليات القسط والأسواق المالية، وتنفيذ عمليات الخزينة وجميع الذين يرغبون بتطوير مؤهلاتهم في هذا المجال أو التقدم إلى امتحان 'ACI DEALING CERTIFICATE'.

الزمان: من الساعة الثامنة والنصف صباحاً وحتى الخامسة والنصف بعد الظهر،
خلال الفترة الواقعة من 2 حتى 6 تموز 2012.

المكان: مركز الدراسات المصرفية، جامعة القديس يوسف، شارع هوفلان، الأثرافية .

الامتحان: يجرى الامتحان لمدة ساعتين إلكترونياً، في المراكز شوهلة لذلك. ويضم الامتحان 80 سؤالاً من نوع الأسئلة المتعددة الخيارات (MCQ).

بدل الاشتراك: سبعمائة وخمسون دولاراً أميركياً عن كل مشارك بما فيه رسم الاشتراك بالامتحان.
يُدفع عند التسجيل بشيك لأمر جمعية الأسواق المالية - لبنان.

ملاحظة: - المنهاج المفصل باللغة الإنكليزية متوفر على الموقع الإلكتروني لجمعية الأسواق المالية 'ACI'.
- في حال فاق عدد طلبات المشاركة العدد المطلوب يُصار إلى تكرارها في مطلع العام الدراسي القادم.

GH



Peter Skerritt & Associates

Derivatives & Financial Risk Specialists

ACI DEALING CERTIFICATE Workshop Outline & Daily Schedule

2nd to 6th of July 2012

Centre d Etudes Bancaires USJ

Beirut



There is no sphere of human thought in which it is easier to show superficial cleverness and the appearance of superior wisdom than discussing questions of currency and exchange

ó Sir Winston Churchill

The Qualification

The ACI Dealing Certificate is widely regarded as the benchmark entry-level qualification for front-office treasury dealers and is now compulsory in many centres across the globe.

Facilitator

Peter Skerritt

Peter's career in the financial markets spans three decades and three continents, and he has worked as a derivatives trader, financial engineer, author, and trainer, with experience in Europe, The United States, The Middle East, and Africa.

Peter is a highly experienced trainer for ACI qualifications and previously served as a member of the ACI Appeals Committee for a number of years. He has also assisted with a formal review of the exam databases of both the Dealing and Operations Certificates, as well as that of the ACI Diploma. He has led workshops for ACI qualifications in many countries, and candidates receive a majority of Distinction and Merit passes.

Workshop Outline

In line with the Dealing Certificate syllabus, the workshop will cover the following topics:

Topic	No. of Exam Questions
Basic Interest Calculations	5
Cash Money Markets	5
Cash Money Markets Calculations	5
Foreign Exchange and Precious Metals	10
Foreign Exchange Calculations	5
Forward-forwards, FRAs, Money Markets Futures & Swaps	10
Options	5
The Principles of Risk	5
The Model Code	30
Total	80

Programme

Please see the Appendix for the workshop programme.

Workshop Methods

The workshop comprises a number of short theoretical presentations, followed by practical exercises for the candidates to undertake.

It is essential that the delegates are in possession of a financial calculator before joining the workshop, and are already familiar with its basic operation.

While the HP 12C, 17B, and 19B are recommended, please note that the ACI Education Committee has recently relaxed the restriction on the use of other calculators, provided that they are non-programmable. Information concerning other suitable models of calculator will be included in the pre-course module Basic Interest Rate Calculations. If delegates are able to complete the pre-course preparation using their particular calculator, it will be adequate for the rest of the workshop syllabus.

Pre-Workshop Preparation

In order for the learning opportunity to be optimized, it is imperative that the candidates complete **mandatory** pre-workshop preparation.

This comprises the following:

1. Study of a Basic Interest Rate Calculations module which will be sent via e-mail, and completion of an online test (1-4 hours, depending on prior knowledge).
2. Study of a Basic Mechanics of Foreign Exchange module, which will be sent via e-mail, and completion of an online test (1-3 hours, depending on prior knowledge).
3. Preliminary read through of the Model Code, which will be sent via e-mail (4-6 hours, depending on prior knowledge).

Tests and Mock Exams

In the weeks following the workshop, the candidates will be required to write a number of topic tests, a revision exam and three full mock exams, before attempting the ACI Dealing Certificate exam.

These tests and mock exams are presented in the precise format of the real exam, and are taken on-line to simulate the conditions there, including time constraints.

E-Mail Help Facility

Candidates are encouraged to contact the team of expert facilitators via e-mail concerning any queries they may have with the syllabus.

Answers are guaranteed to such queries within 24 hours at the very latest, but are usually dispatched a lot sooner.

Summary of workshop facilitation

- Expert Instruction
- Comprehensive study notes
- Assessment of pre-course work
- Tests and on-line mock exams
- Post-workshop e-mail help facility



Copyright

All of the material provided to the candidates is protected by copyright.

Contact Details

Please contact our Programme Team at admin@peterskerritt.com
tel.: +2711 884 9910

APPENDIX

WORKSHOP PROGRAMME

Daily Schedule

2nd to 6th of July 2012
CEB USJ, Beirut

Day 1

- 08h30 Cash money markets
- 10h30 Coffee
- 11h00 Money market calculations
- 13h00 Lunch
- 14h00 Money market calculations
- 15h30 Tea
- 16h00 Repurchase agreements
- 17h30 Close

Day 2

- 08h30 Forward forwards
- 10h30 Coffee
- 11h00 Forward rate agreements
- 13h00 Lunch
- 14h00 Short-term interest rate futures
- 15h30 Tea
- 16h00 Interest rate swaps
- 17h30 Close

Day 3

- 08h30 Spot foreign exchange
- 10h30 Coffee
- 11h00 Spot foreign exchange
- 13h00 Lunch
- 14h00 Forward foreign exchange
- 15h30 Tea
- 16h00 Forward foreign exchange
- 17h30 Close

Day 4

- 08h30 Foreign exchange swaps
- 10h30 Coffee
- 11h00 Foreign exchange swaps
- 13h00 Lunch
- 14h00 Options
- 15h30 Tea
- 16h00 Options
- 17h30 Close

Day 5

- 08h30 Principles of risk
- 10h30 Coffee
- 11h00 The Model Code
- 13h00 Lunch
- 14h00 Practice exam
- 15h30 Tea
- 16h00 Feedback and prize giving
- 17h30 Close